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Değerli Meclis Başkanım  

Değerli Meclis ve Yönetim Kurulu Üyelerimiz,  

Meslek Komitelerimizin Değerli Üyeleri,  

 

2023 yılının ilk Meslek Komiteleri Müşterek Toplantısına hoş geldiniz. Sizlerle son olarak 

oryantasyon toplantımızda bir araya gelmiştik. Aramıza yeni katılan arkadaşlarımız da 

var. 15 Ekim’deki organ seçimlerinde üyelerimizin oylarıyla komitelerimizde görev alan 

ve 2026 yılına kadar birlikte yürüyeceğimiz tüm arkadaşlarımı tekrar tebrik ediyor, 

başarılar diliyorum.  

Ayrıca seçim sürecinde emeğini esirgemeden ziyaretler yaparak projelerimizi 

hedeflerimizi en iyi şekilde anlattığınız için sizlere teşekkür ediyorum.  

Seçimlerde üyelerimizin bize verdiği en önemli mesaj, Fethiye ve Seydikemer için birlik 

ve beraberlik içinde hizmet üretmek ve şeffaf ve hesap verebilen yönetim anlayışının 

devamı oldu. 

 

Değerli arkadaşlarım,  

Meslek komiteleri meslek toplantılarımızı yasal olarak yılda iki kez yapıyoruz. İkinci 

toplantımızı da Eylül ayında gerçekleştireceğiz.  

Normalde müşterek toplantılarımızda üyelerimizin, sektörlerimizin sorunlarını görüşür, 

çözüm önerilerini alırdık. Ama ne yazık ki bu toplantımızın gündemi deprem.  

 

Bugünkü toplantımızda istihdam teşvikleri hakkında bizleri bilgilendiren İş-Kur 

Müdürümüze ve deprem konusundaki görüş ve izlenimlerini bizlerle paylaşan Afet 

Gönüllüleri temsilcimize değerli katkılarından dolayı teşekkürlerimi sunuyorum.  

Değerli katılımcılar,  

Ülke olarak 6 Şubat saat 4.17’den itibaren gündemimiz tamamen değişti. 

Kahramanmaraş merkezli 2 deprem, ardından Hatay’da yaşanan depremler, 11 ilimizde 

büyük yıkıma neden oldu.  Daha depremin yaralarımızı saramamışken sel felaketi de 

hepimizi derinden üzdü.  

Bu vesileyle, üst üste yaşanan felaketlerde hayatını kaybedenlere Allah’tan rahmet, 

yaralılarımıza acil şifalar diliyorum.  

Yakınlarını kaybeden vatandaşlarımıza baş sağlığı dileklerimi bir kez de sizler aracılığıyla 

iletiyorum. Rabbim bir daha ülkemize bu felaketleri yaşatmasın.  

 

Fethiye Ticaret ve Sanayi Odası olarak felaketin ilk gününden itibaren üyelerimizin de 

desteğiyle deprem bölgelerindeki eksiklerin giderilmesi için seferber olduk. Taleplere 

uygun olarak yardımların bölgeye gönderilmesini organize ettik.  
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Oda olarak üyelerimizin de katkılarıyla bugüne kadar bölgeye konteyner, battaniye, 

temizlik, hijyen ürünleri, kuru gıda, ısıtıcı ve bebeklerin ihtiyaçlarına yönelik yardımlar 

gönderdik. Deprem bölgesine yönelik çağrılarımıza destek veren sizlere, tüm 

üyelerimize ve vatandaşlarımıza teşekkür ediyorum.  

 

Yaptığımız yardımların reklamını yapmadık, hatta yapmadık diye eleştiri de aldık. 

 

Bu süreçte, bölgemize gelen depremzedelerimizi ilçelerimizde ağırlıyoruz, onlara 

yardımlarımız devam ediyor.  

 

Öte yandan TOBB öncülüğünde kalıcı konutların yapılması için kampanya başlatıldı.  

 

Oda olarak bir taraftan yaralarımızın sarılmasına destek verirken diğer taraftan 

yaşananlardan ders çıkartarak 1. derece deprem bölgesi olan Muğlamız için yapılması 

gerekenleri değerlendiriyoruz.  

 

Bu noktada bölgemizde yapılması gereken çalışmaların ivedilikle başlaması için öncü rol 

üstlendik. Eksikliklerimizi acilen tamamlamalıyız. En kötü senaryoyu düşünerek 

depreme hazır hale gelmeliyiz. Valiliğimiz başta olmak üzere, Kaymakamlıklarımız 

önderliğinde belediyelerimiz, STK’larla birlikte koordineli çalışıyoruz.  

 

Odamızın sekretaryasını yürüttüğü Fethiye-Seydikemer Meslek Kuruluşları Güç Birliği 

Platformu’nun 2 Mart tarihinde yapılan toplantısında Muğla Acil Eylem Planı, olası 

deprem senaryoları, deprem öncesi ve sırasında yapılması gerekenler ele alındı. 

 

Oda olarak Mahalle Afet Gönüllüleri Acil Müdahale Ekipleri (MAG AME) Fethiye 

Temsilciliği ile stratejik işbirliğine giderek Fethiye’nin mahalleler bazında afetlere 

hazırlanması için çalışma başlattık.  

 

Hatay’da da arama kurtarma çalışması yürüten Fethiye MAG ekibinin, Eğitim ve 

Koordinasyon Merkezi’nin güçlendirilmesi amacıyla eğitim kulesi inşa edilmesini ve 

müdahale ekipmanlarının tedariki ile bunların saklanacağı mahalle acil müdahale 

konteynerlerinin oluşturulması konularında talepleri var.  

 

Diğer taraftan Muğla Odaları ve Borsası olarak 13 Mart Pazartesi günü Valimizin 

de katılımıyla Akyaka’da gerçekleştirdiğimiz ortak toplantıda, ilimizde depreme yönelik 

hazırlıkları ele aldık. Bu konuda daha önce yaptığımız gibi Muğla Borsası ve Odaları 

olarak tek ses olma ve taleplerimizi gerekli mercilere, gerekirse başkente hep birlikte 

iletme kararı aldık.   

 

Son olarak Muğla Odaları ve Borsası olarak 22 Mart’ta Valimiz başkanlığında yapılan 

toplantıda kuru erzak ve kahvaltılık malzemelerden oluşan 20 bin Ramazan gıda kolisini 

Hatay’a göndermeye karar verdik. Her yıl düzenli olarak yaptığımız Ramazan 

yardımlarını deprem bölgesine aktardık.  
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Sadece deprem değil aslında son 3 yıldır olağanüstü bir dönemden geçiyoruz. Tüm 

dengeleri alt üst eden küresel salgının etkileri devam ederken Rusya-Ukrayna savaşı, 

ardından ekonomide döviz fiyatlarındaki aşırı dalgalanmayla başlayan yüksek 

enflasyonun neden olduğu krizin tam ortasında yaşanan deprem ve sel felaketleri.  

 

Ülkemiz şimdi de seçim sürecine girdi. Ekonomide önümüzü görmekte zorlandığımız 

yeni bir süreç daha başladı. Bu nedenle üyelerimizin sorunlarına sahip çıkarak, çözüm 

üretilmesine ilişkin sorumluluğumuz daha da arttı. Bu amaçla Oda olarak sektörel ve 

bölgesel toplantılara ağırlık verdik.  

 

SEKTÖREL TOPLANTILAR  

 

- Üreticiler kırsal kalkınma destekleri hakkında bilgilendirildi 

 

Odamızın ev sahipliğinde 15 Aralık’ta yapılan toplantıda Muğla İl Tarım ve Orman 

Müdürlüğü Uzmanları Kırsal Kalkınma Yatırımlarının Desteklenmesi Programı 

kapsamında verilen destekler hakkında üreticilere bilgi verdi.  

 

- Yamaç paraşütü pilotlarının sorunlarını görüştük 

Odamızda 20 Ocak’ta gerçekleştirilen toplantıda, yamaç paraşütü kooperatifi 

temsilcileri ve pilotların katılımıyla sektördeki son gelişmeleri, 2023 turizm sezonuna 

ilişkin yapılabilecek iyileştirmeler ve alınacak önlemler ele alındı.  Yamaç paraşütü 

sektöründeki arkadaşlarımızla çalışmalarımız devam ediyor.  

 

- Klima ve Beyaz Eşya Sektör Toplantısı   

25 Ocak’ta yapılan toplantıda kalifiye eleman eksikliği ve mesleki eğitimin önemi ön 

plana çıktı. Sorunun çözümü noktasında ortaöğretim seviyesinde öğrencilerin ve 

velilerin bilgilendirilerek sektörlere yönlendirilmesinin önemine vurgu yapıldı.  

 

- Turizm Sektörü İstişare Toplantısı  

Odamız ev sahipliğinde 1 Mart’ta gerçekleştirilen Turizm Sektörü İstişare 

Toplantısı’nda tanıtım faaliyetleri ile yaklaşan turizm sezonu öncesi yapılması gereken 

çalışmaları değerlendirdik. Yurt dışı uçuşları ve inşaat yasağının değerlendirildiği 

toplantıda katılımcılar çevre yolundan Fethiye’ye girişlerde peyzaj çalışması yapılması 

taleplerini dile getirdi. Ayrıca bölgenin farklı noktalarında fotoğraf çekim noktaları 

oluşturmanın tanıtıma çok olumlu katkıları olacağı vurgulandı.  

Toplantıda turizmde nitelikli personel sorunu, tarihi Kayaköy evlerinin ışıklandırılması 

konularında görüş alışverişinde bulunuldu. 

 

- Domates ihracatı kısıtlamasına tepki  

Tarım ve Orman Bakanlığı’nın, 3 Mart’ta fiyat artışları ve depremi gerekçe göstererek 

domates ihracatına 14 Nisan 2023 tarihine kadar kısıtlama getirmesine Odamız adına 

meclis üyelerimizle birlikte tepki gösterdik.  

Kararın acilen yeniden gözden geçirilmesi talebiyle Fethiye Karaçulha Toptancı Meyve 

ve Sebze Hali’nde bir basın açıklaması yaptık.  
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Aniden alınan bu karar nedeniyle ihracat için yetiştirilen tonlarca domatesin çöpe 

gitmesi söz konusuydu. Nitekim sesimizi duyurmayı başardık ve 7 Nisan itibariyle 

kısıtlama kararı kaldırıldı.  

 

TANITIM ÇALIŞMALARI  

 

Fethiye Turizm Konseyi paydaşlarımızla birlikte olarak bölgemizin uluslararası arenada 

tanıtılması amacıyla fuarlara katılıyoruz.  

 

- Hollanda Fuarı - 11-15 Ocak  

Bölgemizi, Hollanda düzenlenen 2023 Turizm ve Ticaret Fuarı’da tanıttık. Fethiye’ye 

yoğun ilginin olduğu fuarda firma yetkilileri ve sektör temsilcileri yüz yüze görüşmeler 

yaptı.  

Fethiye tanıtım broşürlerimizi Felemenkçe olarak bastırıp fuarda katılımcılarla paylaştık. 

Fuar hem bölgemizin bu coğrafyada tanıtımı hem de tur operatörleri ve yeni bağlantılar 

açısından çok yararlı oldu. Pandemi nedeniyle iki yıl kapalı kalan Hollanda pazarından 

Türkiye’ye ciddi bir talep var. 

 

- Berlin Uluslararası Turizm Fuarı- 7-9 Mart 

Koronavirüs salgını nedeniyle son üç yıldır yüz yüze yapılamayan dünyanın en büyük 

ve en önemli turizm fuarlarından biri olan Berlin Uluslararası Turizm Fuarı’nda TGA’nın 

Fethiye’ye stant vermemesi üzerine bölge olarak sıkıntı yaşadık. Bu konuyu ve tanıtımla 

ilgili yaşanan sorunları Vali Orhan Tavlı başkanlığında 22 Mart’ta Muğla’da yapılan TGA 

toplantısında dile getirdik.  

 

İl Tanıtım ve Geliştirme Kurulu’nun koordine ettiği TGA yetkilisinin de katıldığı 

toplantıda, Fethiye özelinde ve Muğla genelinde yaşanan sıkıntıları aktardık. TGA 

yetkilisi de tanıtım faaliyetleri, markalaşma çalışmaları, dijital PR çalışmaları, kültürel 

rotalar ve sürdürülebilir turizm çalışmaları hakkında bilgi verdi. 

 

PROJELER  

 

- Babadağ, 2022'de yeni bir rekora ev sahipliği yaptı 

2021 yılında 167 bin uçuşla tüm zamanların rekorunun kırıldığı Babadağ, 2022 yılında 

yeni bir rekora daha ev sahipliği yaptı. Yamaç paraşütü sporcularının buluşma noktası 

haline gelen Babadağ’dan 2022 yılında toplam 198 bin 724 kişi eşsiz Ölüdeniz 

manzarası eşliğinde uçtu. Uçuşların 116 bin 755’i tandem, 74 bin 319’u single, 7 

bin 650’si ise festival kapsamında yapıldı. 

 

 

- Seydikemer Tarıma Dayalı İhtisas (Süt Sığırcılığı) OSB arazisi satın alındı 

 

Odamız öncülüğünde Seydikemer’in Çobanisa Mahallesi’nde kurulacak Seydikemer 

Tarıma Dayalı İhtisas (Süt Sığırcılığı) Organize Sanayi Bölgesi’ne yönelik çalışmalar 

hızla devam ediyor.  
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Muğla Valimiz Orhan Tavlı başkanlığında yapılan toplantılarda OSB arazisinin satın 

alınmasına yönelik süreç planlandı ve projenin inşa edileceği 1143 dekar arazi, Aralık 

ayında tüzel kişilik tarafından satın alınarak projede önemli bir eşik daha aşıldı. Bundan 

sonraki aşamada haritalar çıkarılacak, zemin etüdü tamamlanacak ve projenin imar 

planı hazırlanacak. Projede hızla bu aşamaya gelinmesinde emeği geçen başta Valimiz 

Orhan Tavlı olmak üzere tüm paydaşlara teşekkür ediyorum. 

- Vize ofisi sözümüzü yerine getirdik 

Üyelerimizden çok beğeni alan ancak pandemi nedeniyle ara vermek zorunda kaldığımız 

vize hizmetimizi söz verdiğimiz gibi yeniden başlattık. Söz verdiğimiz gibi vize hizmetini 

bir adım daha ileriye götürdük ve Odamız bünyesinde vize ofisi açtık.  

15 Mart 2023 tarihinden itibaren vize ofisimiz hizmet vermeye başladı. Üyelerimiz ve 

bölge sakinleri kilometrelerce mesafe kat etmeden vize işlemlerini Odamızda kolaylıkla 

gerçekleştirebiliyor.  

Hafta içi her gün 09.00–17.00 saatlerinde hizmet verecek vize ofisimizde, 09.00–16.00 

saatleri arasında başvuru işlemleri, 09.00–17.00 saatleri arasında ise pasaport teslim 

etme işlemleri yapılıyor. Randevu usulü ile çalışan vize ofisimiz için üyelerimize ve 

bölgemize hayırlı olsun.  

 

- Takograf ve K Belgesi hizmeti 

 

Odamız, bölgemizdeki ticari hayatı kolaylaştırmak amacıyla hizmetlerine her geçen gün 

yenisini daha ekliyor. Bölgemizdeki karayolu taşıma araçlarının sürücüleri, Mayıs 

ayından bu yana sayısal takograf işlemlerini Muğla’ya gitmeden Odamızdan yapabiliyor. 

Odamız, böylece sayısal takograf işlemlerini yapılabilen Türkiye Odalar ve Borsalar 

Birliği’nin (TOBB) yetkilendirdiği 159 ‘’Yetkilendirilmiş Kayıt Merkezi’’nden biri oldu. 

 

Odamız, son olarak 22 Mart tarihi itibarıyla Odalar Birliği tarafından, nakliye sektörüne 

yönelik K yetki belgesi düzenlenmesi için yetkilendirilmiş odalardan biri oldu.  

- FTSO Arabuluculuk ve Tahkim Merkezi hizmete girdi  

Fethiye Ticaret ve Sanayi Odası Arabuluculuk ve Tahkim Merkezi’ni TOBB Başkanımız 

Rifat Hisarıklıoğlu’nun katıldığı törenle açtık. Böylece yargıda yıllarca süren ticari 

davaların arabuluculuk, tahkim ve uyuşmazlık müesseseleriyle kısa sürede 

sonuçlandırılmasını sağlanıyor.    

 

- Kaya İnciri AB yolunda 

 

Odamızın coğrafi işaretli Fethiye Kaya İnciri’ne Avrupa Birliği tescili yaptırmak hedefiyle 

hazırladığı ‘Fethiye Kaya İnciri Coğrafi İşaret Tescili AB Yolunda’ projesi, Güney Ege 

Kalkınma Ajansı (GEKA) tarafından başarılı bulunarak, 2022 Teknik Destek Programı 

kapsamına alındı.  
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Öte yandan Fethiye Tarhanası için coğrafi işaret alınmasına ilişki çalışmalarımız devam 

ediyor.  

 

Odamızın kaliteli hizmetleri belgelendi 

 

Odamız, üyelerine kaliteli hizmet sunarak memnuniyetlerini en üst düzeye çıkarmak 

için uyguladığı standartlardan tam not aldı. Türk Loydu Denetçisi Olcay Koca, tarafından 

13-15 Şubat tarihlerinde gerçekleştirilen 3 günlük ISO 9001 VE ISO 10002 Denetimi 

sonucunda kalite belgelerimiz yenilendi. 

 

Rusça dil kursu desteği 

 

Son yıllarda bölgemize ilgileri artan Rusya uyruklu yerleşik yabancılar ve turistlerle 

iletişimi kuvvetlendirmek amacıyla üyelerimizden gelen yoğun talep üzerine Rusça dil   

kursu organize ettik. Kurs ücretinin yüzde 30’luk dilimini Odamız karşılıyor. Başlangıç 

seviye Rusça dil kursu, 1’nci ve 2’nci grup eğitimleriyle devam ediyor. Kursa katılan 

FTSO üyeleri ve çalışanları 15 kişilik gruplar halinde Rusça öğreniyor. 

 

Üye indirim protokolleri  

 

Üyelerimizin iş ve özel yaşamlarında faydalanabileceği indirim protokolleri imzalıyoruz. 
Kargo şirketleri, üniversiteler, özel okullar, sağlık kuruluşları, İstanbul ve Ankara’daki 

otellerle imzaladığımız indirim protokolleriyle üyelerimize avantajlar sağlıyoruz. 
Protokol imzaladığımız kuruluşlar;  

 
Yurtiçi Kargo, Aras Kargo, Sürat Kargo, İzmir Ekonomi Üniversitesi, İstanbul Ticaret 

Üniversitesi, TEOL Dil Okulları Fethiye Şubesi, Trio Ajans, Özel Havuz & Kimya / Özkan 
Özel, Çelikoğlu Lojistik Sanayi Ticaret A.Ş., 4. Boyut Matbaa, Holident Ağız ve Diş 

Sağlığı Merkezi 
 

Ankara’da Ankara Plaza Otel, The Ankara Otel, The Green Park Otel, İstanbul’da Euro 
Park Otel  

 

Meslek komitelerimizin Değerli Başkanları, Değerli üyeleri,  

 

Faaliyetlerimizi ve projelerimizi sizlere tek tek anlattım ki siz de detaylı bilgi sahibi olun 

ve Oda ne yapar sorularına dolu dolu cevap verin.  

Yeni dönemde hepimizin tek ve ortak görevi var; o da 6 bini aşkın üyesiyle FTSO 

camiasına ve bölge ekonomisine en iyi şekilde hizmet etmek.  

 

Birlik beraberlik içinde üyelerimizin sorunlarını çözülmesi, taleplerinin yerine getirilmesi, 

bölgemiz ekonomisinin güçlenerek büyümesi için çalışacağız. Bunu da söz verdiğimiz 

gibi şeffaf, paylaşımcı ve hesap veren bir anlayışla görev yapacağız. 
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Geçen dönem olduğu gibi yeni dönemde de birlik beraberlik içinde,  belediyelerimiz, 

kamu kurum ve kuruluşlarımız sivil toplum örgütlerimizle uyum içinde çalışarak 

üyemize, sektörlerimize,  Fethiyemize ve Seydikemerimize hizmet en önemli hedefimiz.  

 

Bu hedefe ulaşmada sizlere büyük görev düşüyor. Çünkü sizler üyelerimizle bizler 

arasında köprüsünüz. Bir taraftan üyelerimizin gözü kulağı olurken diğer taraftan 

Odamızın hizmetlerini ve faaliyetlerini yakından takip ederek üyelerimizi haberdar 

etmeniz çok önemli.  

 

Müşterek toplantımızın verimli olmasını diliyor, 2023 turizm sezonunun bol kazanç 

getirmesini temenni ediyorum.   

 

Saygılarımla. 


